
 1 

 
Zápis číslo 5/2017 

ze zasedání Komise životního prostředí Rady města Milevska  
________________________________________________________________________________ 
 
termín jednání:           25.10.2017   od: 14,00  do: 16,00 hodin 

místo jednání:            Zasedací místnost MěÚ Milevsko, Sažinova 843, 399 01 Milevsko, dále terénní    
                                     šetření 
 
 
Přítomni:      
za komisi ŽP:    Jan Kozák 

Mgr. Vlasta Machartová    
   František Hejhal 
    Jaroslav Kolář 
    Ing. Vladimír Ondruška 
    Dana Řezáčová 
Omluveni:   Karolína Mitísková 
    Milan Černý 
    Petr Hladký 
Za OŽP:   Ing. Hana Hadrbolcová 
  Ing. Ondřej Feit 
  
  
Program:  
 

1. Informace k plánované výsadbě ovocných stromů v sadu na starém sídlišti 
2. Informace o připravovaných územních studií (centrum města, Komenského ulice) 
3. Podněty na pokácení nebo ořez stromů ve městě  

 
 
Jednání: 

Informace k plánované výsadbě ovocných stromů v sadu na starém sídlišti 
Tajemnice komise seznámila členy KŽP s podrobnostmi ohledně plánované výsadby ovocných stromů 
v sadu na starém sídlišti v ul. P. Bezruče. Akce proběhne 9. listopadu dopoledne ve spolupráci 
s neziskovou organizací Sázíme stromy, jejímž hlavním cílem je obnovovat a vysazovat nové aleje, 
sázet remízky, doplňovat stromy do sadů, apod. Tato společnost funguje jako prostředník mezi 
sponzory, lesními a okrasnými školkami, městskými úřady a dobrovolníky Do akce bude dále zapojena 
veřejnost, a to z řad dobrovolníků a studentů gymnázia. Bude zde vysazeno 40 ovocných stromů, a to 
zejména švestky, jabloně a hrušně.  
 
Informace o připravovaných územních studií (centrum města, Komenského ulice) 
Tajemnice komise informovala o úvodní schůzce ke zpracovávaným studiím na centrum města a na 
veřejná prostranství ulice Komenského. Na úvodní schůzce byli přítomní seznámeni s cíly a účelem 
zpracování územní studie, bylo dohodnuto předání potřebných podkladů a byly projednány další 
požadavky pro potřeby zahájení prací. 

 
Podněty na pokácení nebo ořez stromů ve městě  

 
Návrh na pokácení smrku za garážemi pod Májovinou (vlastníci přilehlých garáží) 
Tajemnice KŽP předložila podnět vlastníků šesti garáží v lokalitě pod Májovinou, kteří žádají o pokácení 
smrku rostoucího v blízkosti těchto garáží. V žádosti je uvedeno, že kořeny stromu zasahují pod 
garáže, kde poškozují základy a dále že smrk je nakloněn směrem na garáž a žadatelé se obávají, že 
by při větším větru mohlo dojít k pádu stromu na garáže. Jako další důvod k pokácení je uvedeno 
znečišťování střech a zanášení okapů opadávajícím jehličím.  
Žádostí o pokácení smrku se komise zabývala již v roce 2008. Komise tehdy s jeho odstraněním 
nesouhlasila s tím, že v lokalitě byla již velká část stromů odstraněna, čímž byla zeleň v této části 
lokality velmi oslabena a předmětný strom nejevil v době posuzování žádné známky onemocnění. 
Nyní člen komise Ing. Ondruška navrhl, že osobně prověří stav kolem stromu, zda jsou uváděné 
skutečnosti důvodem pro pokácení a výsledky svého šetření přednese na příštím zasedání, kde bude o 
žádosti rozhodnuto.  
Závěr: Komise odkládá rozhodnutí o žádosti na další zasedání KŽP.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   6/6/0/0 
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Návrh na radikální ořez nebo pokácení javoru u MŠ Sluníčko  
Tajemnice komise předložila členům komise dopis pana xxxxxx z Jeřábkovy ulice, kde „upozorňuje na 
nebezpečí“ přerostlého javoru v areálu MŠ Sluníčko a navrhuje strom řezem snížit nebo pokácet. 
V dopise se uvádí, že v případě vichřice hrozí nebezpečí pro okolní stavby, auta i občany. Komise se 
obdobnou žádostí zabývala již v minulém roce a již tehdy konstatovala, že se jedná o velmi hodnotný 
strom ve výborném zdravotním stavu, jehož habitus odpovídá danému taxonu, je to strom s velkou 
perspektivou, pokácení stromu rezolutně odmítla a na svém stanovisku i nadále trvá. Ani se snížením 
koruny stromu komise nesouhlasí, jakýkoliv větší zásah do koruny stromu je pro dřeviny vždy 
stresujícím faktorem, je zde nebezpečí napadení dřevokaznými houbami, které se dále dostávají do 
jinak zdravého dřeva a následně se strom stává nebezpečným. Pro každý redukční řez musí být pádný 
a opodstatněný důvod, který zde komise životního prostředí neshledala.  
Závěr: Komise rozhodně nesouhlasí s pokácením stromu ani s provedením redukčního řezu.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   6/6/0/0 

 
Opakovaná žádost o pokácení břízy v Sokolovské ulici 
Tajemnice komise předložila podnět občanů Sokolovské ulice k pokácení břízy ve svahu před jejich 
domy. Komise se problematikou bříz v této lokalitě zabývala již několikrát, naposledy v roce 2015, kdy 
na místě provedla šetření za účasti místních obyvatel. Během jednání tehdy vyplynul požadavek na 
pokácení veškerých bříz v této lokalitě, což představovalo 19 stromů. Tento požadavek komise tehdy 
rezolutně odmítla, protože se vesměs jedná o zdravé, vitální stromy, které v lokalitě zastávají řadu 
významných funkcí, kromě estetického hlediska slouží mimo jiné jako pohledové odclonění, prachový, 
hlukový filtr, apod. Po pečlivém posouzení všech hledisek tehdy komise nicméně souhlasila 
s pokácením šesti bříz v blízkosti bytové zástavby, ve stráni doporučila ponechat stromy, které 
odcloňují komunikaci a tvoří tak i hlukovou a prachovou bariéru. Na základě uvedených skutečností 
komise konstatuje, že v roce 2015 vyšla žadatelům v této lokalitě maximálně vstříc a pokácení šesti 
stromů považuje za dostatečné a s žádným dalším kácením v současné době nesouhlasí. 
Závěr: Komise nesouhlasí s dalším kácením bříz ve svahu v Sokolovské ulici.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   6/6/0/0 

 
Proschlé jasany u parkoviště naproti stánku u věžáku 
Tajemnice komise předložila návrh na pokácení některých jasanů v parčíku vedle věžáku. Jedná se o 
skupinu stromů s větším množstvím suchých větví, stromy se nacházejí v blízkosti parkoviště, kde hrozí 
pád větví na zaparkovaná auta, a tím k riziku velkých škod na majetku. Komise konstatovala, že 
množství suchých větví je takové, že řez bezpečností řez stromů by byl  velmi nákladný a jedná se o 
lokalitu poměrně hustě osázenou, a proto doporučila pokácení tří nejvíce proschlých jasanů a u 
jednoho jasanu doporučila odstranění jedné velké větve vedoucí směrem k parkovišti.  
Závěr: Komise doporučuje pokácet tři proschlé jasany a provést bezpečností řez dalšího jasanu 
v bezprostřední blízkosti parkoviště. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   6/6/0/0 
 
 
 

 Komise ŽP 
 

Doporučuje: 

 pokácet tři proschlé jasany u parkoviště naproti stánku u věžáku a provést bezpečnostní řez 
dalšího jasanu 

 
    Nesouhlasí:  

 s pokácením javoru u MŠ Kytička ani s jeho redukčním řezem 

 s pokácením břízy ve svahu v Sokolovské ulici  
 
      Odkládá:  

 rozhodnutí o pokácení smrku za garážemi pod Májovinou na další jednání KŽP 
 
 
V Milevsku dne: 08.11..2017 
 
 
 
Zapsala: Ing. Hana Hadrbolcová, v. r.       Jan Kozák, v. r.  
tajemnice Komise životního prostředí     předseda Komise životního prostředí 
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